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ACTA DE LA SESSIÓ DE 
Ajuntament Ple 
 
Identificació de la sessió 
 
Núm. 14/2009 
Caràcter: ordinària  
Data: 23 de desembre de 2009 
Horari: de 11:15 a les 13:45 h. 
Lloc: Sala de plens de la Paeria 
 
 
Hi assisteixen: 
 
Àngel Ros Domingo,   Paer en cap 
Marta Camps Torrens,    1a Tinent d'Alcalde 
Josep Presseguer Gené,   2on. Tinent d'Alcalde 
Montse Mínguez García,   3a Tinent d'Alcalde 
Montse Parra Albà,    4a Tinent d'Alcalde 
José Mª Alonso Fernández,   5è. Tinent d'Alcalde 
Dolors Arderiu Sabaté,   6a Tinent d'Alcalde 
Josep Barberà Morreres,   Regidor 
Oriol Yuguero Torres,    Regidor 
Jesús Castillo Cervelló,   Regidor 
Maria Rosa Ball Papiol,   Regidora 
Juan Gómez López,    Regidor 
Sara Mestres Llusà,    Regidora 
Luis Franco Bergua,    Regidor 
Neus Brocal Mañas,    Regidora 
Isidre Gavín Valls,    Regidor 
Alexis Guallar Tàsies,    Regidor 
Miquel Padilla Díaz,    Regidor 
Beatriu Obis Aguilar,    Regidora 
Maria del Roser Rodríguez Ros,  Regidora 
M. José Horcajada Bell-lloch,  Regidora 
Enric Montanya Mias,    Regidor 
Montserrat Bergés Saura,   Regidora 
Francesc Mitjans Guardiola,   Regidor 
Ramon Camats i Guàrdia,   Regidor 
Ismael Zapater Zapater,   Regidor 
Jesús Gutiérrez Bustillo,   Secretari 
Jordi Sanuy Vallés,    Interventor 
Enrique Vicente Añaños,   Secretari general adjunt 
Montse Tomàs Pallerols,   Oficial Major 
 
Excusa la seva assistència: 
Montserrat Bertran Renaches,  Regidora 
Ma. Luisa Sanz Llavallol,   Tresorera 
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ORDRE DEL DIA 
 
 
1.- APROVACIÓ DE L'ACTA DE LA SESSIÓ ANTERIOR 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar l'acta de la sessió anterior feta el dia 27 de novembre de 
2009. 
 
 
2.- DONAR COMPTE DELS DECRETS DICTATS PER L'ALCALDI A DES DEL DARRER 
PLE 
 
 
La corporació resta assabentada dels decrets dictats per l'Alcaldia des del darrer Ple i que 
van del núm. 7103 al núm. 7910, ambdós inclosos. 
 
 
3.-  DONAR COMPTE ESPECÍFIC DE DIVERSOS DECRETS D'ALCALDIA 
 
La corporació resta assabentada dels següents decrets d'Alcaldia: 
 
- Decret del dia  4-12-2009 de nomenament de les persones integrants del  Consell Assessor 
per a la Ciència de Lleida. 
 
- Decret del dia 9-12-2009 de designació (complementant el decret del dia 4-12-09) de 
membres del Consell Assessor per a la Ciència de Lleida.  
 
 
 
4.- DESIGNACIÓ DEL REPRESENTANT DE L'AJUNTAMENT DE LLEIDA AL PATRONAT 
DE LA FUNDACIÓ PRIVADA JOAN ORÓ 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta d'Alcaldia: 
 
1r. Designar com a representat de l'Ajuntament de Lleida en el patronat de la Fundació 
privada Joan Oró, a l'alcalde - president de la corporació Sr. Àngel Ros i Domingo, amb NIF 
núm. 40.840.844-C. 
 
2n. Donar trasllat d'aquest acord a la Fundació privada Joan Oró, als efectes legals oportuns. 
 
 
 
5.- EXPEDIENT DE MODIFICACIONS DE CRÈDIT AL PRESSUP OST DE L'AJUNTAMENT 
2009 (III) 
 
Havent-se aprovat l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2009 
(III), pel Ple de l'Ajuntament en sessió de data 30 d’octubre de 2009 i, exposat el mateix a 
informació pública al Butlletí Oficial de la Província núm. 159 de data 12 de novembre de 
2009 i tauler d'edictes d'aquest Ajuntament, no es va presentar en contra del mateix cap 
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reclamació, considerant-se en conseqüència dit expedient aprovat amb caràcter definitiu. 
 
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la inexistència de reclamacions a 
l'expedient de modificacions de crèdits al pressupost de l'Ajuntament 2009 (III) i del caràcter 
definitiu del mateix. 
 
 
 
6.- RATIFICACIÓ CONVENI D'ADHESIÓ DELS SERVEIS URBA NS DE LA CIUTAT DE 
LLEIDA AL SISTEMA TARIFARI INTEGRAT DE L'ÀREA DE LL EIDA 
 
Vista la proposta del gerent de Recursos Econòmics i Concessions, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni d'adhesió dels serveis urbans de la ciutat de Lleida al sistema tarifari 
integrat de l'Àrea de Lleida, entre el Consorci del Transport Públic de l'Àrea de Lleida, 
l'Ajuntament de Lleida i l'Empresa Autobusos de  Lleida, signat el 30 de juny de 2009. 
 
 
 
7.- MODIFICACIÓ DELS ESTATUTS DE TURISME DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de la presidenta de Turisme de Lleida, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovar inicialment la modificació dels Estatuts de Turisme de Lleida, organisme autònom 
local, amb la redacció que consta a l'expedient. 
 
2n. Sotmetre l'expedient a informació pública, durant el termini de 30 dies hàbils, mitjançant 
publicació al Butlletí Oficial de la Província de Lleida (BOPL), el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya (DOGC), al tauler d'anuncis de l'Ajuntament i en qualsevol altre mitjà que es 
consideri adient.  
 
Durant aquest termini les persones interessades podran examinar l'expedient i presentar les 
al·legacions i suggeriments que considerin adients. 
 
Si l'expedient no és objecte de reclamacions o al.legacions durant el termini abans esmentat, 
es considerarà aprovat definitivament. 
 
3r. Aprovat definitivament l'expedient es publicarà el text íntegre dels estatuts al BOPL i una 
referència d'aquesta publicació al DOGC. 
 
Així mateix es trametrà la documentació necessària a la Direcció General d'Administració 
Local del Departament de Governació i Administracions Públiques perquè procedeixi a la 
seva inscripció a la secicó 8a. del registre d'ens locals de Catalunya, tal com preveu el Decret 
139/2007, de 26 de juny. 
 
4rt. L'entrada en vigor dels nous estatuts tindrà efectes des del dia següent al de la publicació 
íntegra en el BOP de Lleida i suposarà la derogació expressa dels publicats al BOPL de 23-
12-1007, que quedaran sense efecte a partir d'aquell moment. 
 
5è. Facultar l'alcalde per realitzar els tràmits que calguin per al desplegament i execució 
d'aquests acords. 
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8.- MODIFICACIÓ DE TARIFES DEL SERVEI DE TRANSPORT COL·LECTIU DE 
VIATGERS DE LA CIUTAT DE LLEIDA, ANY 2010 
 
Vista la proposta de la presidenta de la Comissió d'Economia, Promoció Econòmica i 
Cooperació Territorial, amb 16 vots a favor del PSC i del regidor no adscrit i 10 vots en contra 
dels grups de CiU, PP, ERC i ICV-EUiA, s'acorda: 
 
1r. Aprovar les següents tarifes amb IVA inclòs del servei de transport col·lectiu de viatgers 
de la ciutat de Lleida: 
 
                                                         Tarifes 2009                      Tarifes 2010 
                                                           (iva inclòs)                       (iva inclòs) 
Bitllet únic senzill                                    1,00                                   1,00 
Tarja multiviatge de 10 viatges               5,85                                  6,00 
Tarja jubilats de 10 viatges                     2,70 (tarifa social)            2,70 (tarifa social) 
Tarja estudiants de 10 viatges                4,65 (tarifa promoc.)        4,65 (tarifa prom.) 
 
2n. Comunicar l'aprovació d'aquestes tarifes a la Comissió de Preus de Catalunya.  
 
 
 
9.- INICIAR EL PROCEDIMENT PER A LA CONCESSIÓ DE LA  MEDALLA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU A LA SRA. JOSEPA REIMUNDI I FLORE NSA 
 
Vista la proposta del president del Consell Rector de d'Institut Municipal d'Educació, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1r. Iniciar l'expedient de concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu a la Sra. 
Josepa Reimundi i Florensa. 
 
2n. Nomenar S.Sa. Jesús Castillo Cervelló, regidor instructor de l'expedient i a la Sra. Alba 
Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
 
10.- INICIAR EL PROCEDIMENT PER A LA CONCESSIÓ DE L A MEDALLA DE LA 
PAERIA AL MÈRIT EDUCATIU AL SR. ANICET COSIALLS MAN ONELLES 
 
Vista la proposta del president del Consell Rector de d'Institut Municipal d'Educació, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1r. Iniciar l'expedient de concessió de la Medalla de la Paeria al mèrit educatiu al Sr. Anicet 
Cosialls Manonelles. 
 
2n. Nomenar S.Sa. Jesús Castillo Cervelló, regidor instructor de l'expedient i a la Sra. Alba 
Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
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11.- INICIAR EL PROCEDIMENT PER A LA CONCESSIÓ DE L A PLACA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU A L'ESCOLA GINESTA DEL SECÀ DE SA NT PERE 
 
Vista la proposta del president del Consell Rector de d'Institut Municipal d'Educació, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1r. Iniciar l'expedient de concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu al CEIP 
GINESTA. 
 
2n. Nomenar S.Sa. Jesús Castillo Cervelló, regidor instructor de l'expedient i a la Sra. Alba 
Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
 
12.- INICIAR EL PROCEDIMENT PER A LA CONCESSIÓ DE L A PLACA DE LA PAERIA 
AL MÈRIT EDUCATIU A L'ESCOLA TERRES DE PONENT DEL S ECÀ DE SANT PERE 
 
Vista la proposta del president del Consell Rector de d'Institut Municipal d'Educació, per 
unanimitat s'acorda: 
 
1r. Iniciar l'expedient de concessió de la Placa de la Paeria al mèrit educatiu al CEIP 
TERRES DE PONENT. 
 
2n. Nomenar S.Sa. Jesús Castillo Cervelló, regidor instructor de l'expedient i a la Sra. Alba 
Bosch Meda, secretària, per tal que procedeixin a la tramitació de l'expedient. 
 
 
 
13.- APROVACIÓ DE LA CARTA DE LA CIUTADANIA DE LLEI DA 
 
Al llarg dels darrers anys, l'Ajuntament de Lleida ha posat en funcionament diferents òrgans 
de participació sectorial i, a la vegada, ha afavorit la participació de la societat civil lleidatana 
en la elaboració dels diferents plans locals amb els que avui comptem. 
 
Paral·lelament, a l'hora de l'elaboració del PAM - Horitzó 2011 s'ha apostat per la 
convivència, el civisme i la cohesió social, principis entesos des d'una perspectiva on a cada 
dret que volem que ens sigui respectat, li correspon un deure que hem de complir, ja que 
aquest és el dret dels altres. 
 
Així, un dels objectius del PAM  i, concretament pel que es refereix a l'apartat de Drets Civils, 
és l'elaboració d'una Carta de la Ciutadania que vetlli per la garantia dels drets i dels deures 
dels ciutadans i les ciutadanes de Lleida. 
 
La ciutadania és un status, un reconeixement social i jurídic pel qual una persona té drets i 
deures per la seva pertinença a una comunitat. La ciutadania és un procés de conquesta 
permanent de drets formals i d'exigència de polítiques públiques per fer-los efectius. 
Sense deures no hi ha drets. Sense drets i deures no hi ha ciutat. 
 
La ciutat és l'espai on es troba palès el concepte de proximitat, tot i que no s'escapa dels 
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efectes de la globalització, incrementant el nombre d'habitants sobretot pels moviments 
migratoris. Així, la ciutat esdevé l'espai de totes les trobades, i per tant, de totes les 
possibilitats. 
 
La Carta de la Ciutadania de Lleida pretén ser un text  d'abast ciutadà  que permeti la 
materialització dels drets fonamentals d'aplicació en l'àmbit local, així com els deures dels 
ciutadans i ciutadanes i el compromís municipal de dur a terme polítiques locals  de 
salvaguarda dels Drets Humans a la Ciutat. 
 
Desprès de debatre el document amb els diferents òrgans municipals, amb els consells 
territorials, amb la FAVLL, am els agents socials i amb les entitats ciutadanes de diferents 
àmbits, i de recopilar les esmenes proposades, s'ha redactat el text definitiu de la Carta de la 
Ciutadania de Lleida (document que s'annexa adjunt a la proposta). 
 
Atès que  l'Ajuntament  de  Lleida vol potenciar el diàleg i la implicació de la ciutadania en la 
vida de la ciutat per afavorir la convivència, la cohesió social i el respecte. 
 
Atès que l'Ajuntament de Lleida vol establir els compromisos i els mecanismes de 
l'Administració per a que els ciutadans coneguin i exerceixin  els seus drets i les seves 
obligacions.  
 
Atès que la Carta de la Ciutadania de Lleida vol ser una eina de divulgació pedagògica i de 
promoció i defensa dels drets i dels deures que anuncia.  
 
Atès que la Carta de la Ciutadania de Lleida vol ser un pacte cívic que fomenti i augmenti la 
nostra cohesió social, i a la vegada vol ser una eina útil per a les generacions actuals i futures 
de lleidatans i lleidatanes. 
 
Atès que l'Ajuntament de Lleida vol transmetre als ciutadans i ciutadanes la importància 
d'implicar-se en la vida de la ciutat per tal que aquesta esdevingui Lleida, capital pel civisme. 
 
Ateses les propostes rebudes i incorporades les diferents esmenes presentades, per 
unanimitat s'acorda: 
 
Aprovar la proposta de la Carta de la Ciutadania de Lleida.  
 
 
 
14.- RATIFICACIÓ CONVENI AMB L'AJUNTAMENT DE BARCEL ONA PER A LA 
CELEBRACIÓ DEL CAMPIONAT D'ESPANYA OPEN DE GLOBUS A EROSTÀTICS 2010 I 
EL HOT AIR BALLOON EUROPEAN CAMPIONSHIP 2011 
 
Vsita la proposta del regidor d'Esports, per unanimitat s'acorda: 
 
Ratificar el conveni de col·laboració entre l'Ajuntament de Lleida i l'Ajuntament de Barcelona 
per a la celebració del Campionat d'Espanya Open de Globus Aerostàtics 2010 i el Hot Air 
Balloon European Campionship 2011, en el marc de la Festa del Cel, amb dues aportacions 
econòmiques, per part de l'Ajuntament de Lleida, de 40.000,00 euros per a l'any 2010 i de 
60.000,00 euros per a l'any 2011. 
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15.- APROVACIÓ CONVENI DE COL·LABORACIÓ AMB LA FUND ACIÓ PRIVADA LLEIDA 
BÀSQUET PER A LA PLANIFICACIÓ ESPORTIVA DEL PAVELLÓ  MUNICIPAL DE LA 
CIUTAT ESPORTIVA BASQUETBOL 
 
Vista la proposta del regidor d'Esports, amb 16 vots a favor del grup del PSC i del regidor no 
adscrit, 1 vot en contra del grup d' ICV-EUiA i 9 abstencions de CiU, PP i ERC, s'acorda: 
 
1r.  Aprovar la concessió d'una subvenció a l'entitat Fundació Privada Lleida Bàsquet a 
l'empara de l'article 22.2c) de la Llei 38/2003 i de l'annex 2, article 4, punt A del Pla Estratègic 
de Subvencions 2008/2010, per import total de 325.000 euros per al període 2010-2019, 
aprovar el conveni adjunt i efectuar el seu pagament d'acord amb l'establert en el conveni. 
 
2n. L'eficàcia del present acord resta expressament condicionada a l'acreditació, per part de 
la Fundació, de reunir les condicions previstes en l'article 13 de la Llei 38/2003, de 17 de 
novembre, general de subvencions 
 
3r.  Facultar a l'Il·lustríssim senyor alcalde per a la signatura del conveni i per a la realització 
de tots els actes necessaris per l'execució i el desenvolupament del mateix. 
 
 
 
 
16.- APROVACIÓ DE LA PERMUTA DE 2 FINQUES MUNICIPAL S, SITUADES A L'AV. DE 
L'ESTUDI GENERAL, S/N I A L'ÀMBIT DEL PLA PARCIAL S UR 11, PER UNA FINCA, 
SITUADA AL C. PRÍNCEP DE VIANA I A LA PL.  RAMON BE RENGUER IV I DUES 
FINQUES AL C. CARDENAL REMOLINS 9 i 11 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, amb 19 vots a favor dels grups del PSC, ERC, ICV-EUiA 
i del regidor no adscrit i 7 abstencions dels grups de CiU i PP, s'acorda: 
 
1r. Aprovar la permuta de dues finques municipals, situades a l'Av. de l'Estudi General, s/n i a 
l'àmbit del Pla Parcial SUR 11, per una finca, situada al carrer Príncep de Viana i a la Pl.  
Ramon Berenguer IV, propietat del Sr. Víctor Manuel Colomé i Farré, i dues finques, situades 
 al carrer Cardenal Remolins, 9 i 11, propietat de l'entitat mercantil CIX INMOBILIARIA 
URBANA, SLU. 
 
2n.- La finques municipals que es lliuren en la permuta tenen la descripció registral següent: 
 
A) "Urbana: situada a Lleida, a l'Av. de l'Estudi General, s/n, dintre de l'àmbit del Polígon 5 del 
Marge Esquerre del Riu Segre, amb una superfície de 1619,17 m2 i amb un sostre edificable 
de 2.392,50 m2. Confronta: al Front, amb l'Av. de l'Estudi General; al Fons i a la Dreta, amb 
resta de finca de la qual aquesta procedeix; i, Esquerra, amb carrer Pere de Cabrera." 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2.729, Llibre 541, Foli 61, Finca 
núm. 27.834. 
 
Referència cadastral: 2290402 CG0029A 
 
Valor: 1.383.032,50 euros. 
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B) "Porció de terreny, urbana, situada a Lleida, dintre de l'àmbit del Pla Parcial SUR 11, amb 
una superfície de 2.986,87 m2 i un sostre edificable de 2.195, 35 m2. Confronta: Front, amb 
vial del Polígon; Fons, amb parcel·la 10; Dreta, amb parcel·la VJ6; i, Esquerra, amb resta de 
finca municipal e la qual aquesta procedeix." 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volum 2.460, Llibre 388, Foli 44, Finca 
núm. 22.357. 
 
Referència cadastral: 5697918 CG0059E. 
 
Valor: 251.100 euros, més 227.378,24 euros per la liquidació de les despeses d'urbanització 
satisfetes per l'Ajuntament de Lleida. 
 
Les finques que lliuren el Sr. Víctor Manuel Colomé i Farré i l'entitat mercantil CIX 
INMOBILIARIA URBANA, SLU tenen la descripció registral següent: 
 
A) Finques de CIX INMOBILIARIA URBANA, SLU: 
 
a) "Urbana. En la jurisdicció i terme de Lleida, carrer Cardenal Remolins, 11, consistent en 
casa en mal estat donada la seva antiguitat. Consta de planta baixa i 4 plantes i cobert part 
de la teulada, part de terrat, amb hort o jardí a la seva part posterior. Té una superfície 
aproximada de 403,5738 m2. Confronta: dreta entrant, nord, carreró o camí de finques que la 
separa de terres de Pedro Mercadé; esquerra, finca de Víctor Colomé, avui una altra finca 
aportada a l'entitat CIX INMOBILIARIA SL; FRONT, CARRER Cardenal Remolins; i fons, 
Col·legi de la Sagrada Família." 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 1.727, Llibre 965, Foli 73, Finca 
núm. 210. 
 
Referència cadastral: 2604501 CG0120D. 
 
c) "Urbana. Immoble compost en la part de davant de casa de planta baixa i un pis, pati en el 
centre i edificacions en la part de darrera i als costats dret i esquerre, destinat a fundició i 
tallers de maquinària, situat en aquesta ciutat, carrer Cardenal Remolins, número 9, de 
superfície 21.400 pams, equivalents a 811,50 m2. Confronta, al front, amb l'esmentat carrer; 
pel fons, amb finca de les Religioses de la Sagrada Família; per la dreta entrant, amb casa 
dels hereus de Jaume Font, avui una altra finca aportada a l'entitat CIX INMOBILIARIA 
URBANA, SL; i per l'esquerra, amb casa de Mariano Rodoreda." 
  
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 1.998, Llibre 1.203, Foli 68, Finca 
núm. 4.351. 
 
Referència cadastral: 2604502 CG0120D. 
 
Valor conjunt de les finques a) i b):  920.998,45 euros 
 
B) Finca del Víctor Manuel Colomé i Farré: 
 
"Urbana. Porció de terreny, a la ciutat de Lleida, amb front al carrer Príncep de Viana, de 
superfície 336 m2, destinat a l'ampliació del carrer Príncep de Viana. Confronta: al front, en 
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línia de 42 m, amb el carrer Príncep de Viana; al fons, en una altra línia de 42 m, amb resta 
de finca de la que se segrega, pròpia de Víctor Colomé; per l'esquerra entrant, en línia de 8 
m, amb Pl. de Ramon Berenguer IV; i per la dreta, en una altra línia de 8 m, amb finca del Sr. 
Ribé." 
 
Inscripció: Registre de la Propietat núm. 1 de Lleida, Volum 855, Llibre 381, Foli 91, Finca 
núm. 33.332. 
 
Referència Cadastral: 2705325 CG0120F 
 
Valor: 458.166,25 euros 
 
Igualment, el Sr. Víctor Manuel Colomé i Farré i l'entitat mercantil CIX INMOBILIARIA 
URBANA, SLU abonaran a l'Ajuntament de Lleida la diferència de valor existent entre les 
finques, així com per les despeses d'urbanització ja satisfetes per la Paeria,  per un import de 
482.346,04 euros.  
 
Cadascuna de les parts ingressarà, de meritar-se, l'IVA corresponent o la tributació indirecta 
que sigui d'aplicació. 
 
3r.- D'acord amb el Conveni subscrit, la finca del SUR-11 és lliurarà íntegrament a l'entitat 
mercantil CIX INMOBILIARIA URBANA, SLU i la finca de l'Av. de l'Estudi General és lliurarà 
quant a 1/3 part al Sr. Víctor Manuel Colomé i Farré i quant a 2/3 parts a l'entitat mercantil 
CIX INMOBILIARIA URBANA, SLU. 
 
4t.- Facultar l'Il·lm. Sr. Alcalde per a l'execució d'aquest acord i per a l'atorgament l'escriptura 
pública de permuta. 
 
 
 
17.-  APROVACIÓ DE L’AMPLIACIÓ DE LA CONCESSIÓ, A F AVOR DE L’ASSOC. PROV. 
EMPRESARIAL DE TRANSPORT DE MERCADERIES PER CARRETE RA, RELATIVA A 
UNS TERRENYS MUNICIPALS SITUATS AL POL. IND. EL SEG RE PER DESTINAR-LOS 
A UN APARCAMENT DE VEHICLES  
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1.- Aprovar el Text refós del Plec de condicions jurídiques i econòmico-administratives que ha 
de regir la concessió, per adjudicació directa, a favor de l'Associació Provincial Empresarial 
de Transports de Mercaderies per Carretera, relativa a un terreny municipal, de 17.644 m2, 
situat al Polígon Industrial El Segre, per tal de destinar-lo a l'ampliació, gestió i explotació d'un 
aparcament de vehicles pesants. 
 
Aquest terreny  es correspon amb les finques registrals núms. 10.746, 4.881, 2.586, 2.346 i 
9.663, inscrites al Registre de la Propietat núm. 3 de Lleida, Volums 1.957, 1.729, 1.626, 
1.614 i 1.904,  Llibres 168, 81, 48, 43 i 149, Folis 45, 22, 80, 167 i 23.   
 
2.- Sotmetre el Plec de condicions a informació pública per un termini de 30 dies, període 
durant el qual es podran formular reclamacions i al·legacions. 
  
3.- Notificar el present acord a l'Associació Provincial Empresarial de Transports de 
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Mercaderies per Carretera als efectes de l'adjudicació i formalització de l'ampliació de la 
concessió i per tal que presenti la documentació pertinent i presti la fiança per un import de 
1.000,00 euros. 
  
4.- Delegar i facultar  l'Il.lm. Sr. Alcalde i/o a la Junta de Govern Local amb els poders  i 
facultats tan amplis com siguin necessaris  per al desenvolupament i l'execució d'aquest 
acord. 
 
 
 
18.- RATIFICACIÓ CONVENI AMB L'ASSOCIACIÓ DE COL·LA BORADORS DE 
PROTECCIÓ CIVIL DE LLEIDA I PROVÍNCIA RELATIU A LA CESSIÓ A PRECARI D'UN 
LOCAL SITUAT EN UN DELS EDIFICIS "H" DEL TURÓ DE GA RDENY 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Ratificar el Conveni de cessió, subscrit en data 3 desembre de  2009, per l'Ajuntament de 
Lleida i l'Associació de Col·laboradors de Protecció Civil de Lleida i Província, relatiu a la 
cessió de l'ús a precari d'un local municipal situat en la tercera planta de l'edifici "H" del Turó 
de Gardeny. 
 
2n. Delegar i facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari per 
desenvolupar les qüestions derivades de l'execució del present acord. 
 
3r. Notificar l'acord als interessats. 
 
 
19.- RATIFICACIÓ ACORD COMISSIÓ BILATERAL RELATIU A L FINANÇAMENT DE 
L'ÀREA D'URBANITZACIÓ PRIORITÀRIA DE SÒL DENOMINADA  ACTUACIÓ 
RESIDENCIAL  “UA 43” 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Ratificació de l'Acord, de data 30 de novembre de 2009, adoptat en el marc de la 
Comissió Bilateral formada pel Ministerio de Vivienda i el Departament de Medi Ambient i 
Habitatge, relatiu al finançament de l'Àrea d'Urbanització Prioritària de Sòl, denominada 
Actuació Residencial  "UA-43" de Lleida, amb l'assistència de la Ministra de Vivienda, el 
Conseller de Medi Ambient i Habitage, i l'Alcade de Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Delegar i facultar  l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com siguin necessaris per al 
desenvolupament de totes les qüestions previstes en l'Acord. 
 
 
20.- RATIFICACIÓ ACORD DE LA COMISSIÓ BILATERAL REL ATIU AL FINANÇAMENT 
DE L'ÀREA D'URBANITZACIÓ PRIORITÀRIA DE SÒL, DENOMI NADA ACTUACIÓ 
RESIDENCIAL PP SUR 12 MAGRANERS 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
 
1r. Ratificació de l'acord, de data 30 de novembre de 2009, adoptat en el marc de la 
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Comissió Bilateral formada pel Ministerio de Vivienda i el Departament de Medi Ambient i 
Habitatge, relatiu al finançament de l'Àrea d'Urbanització Prioritària de Sòl, denominada 
Actuació Residencial  "PP SUR 12 MAGRANERS" de Lleida, amb l'assistència de la Ministra 
de Vivienda, el Conseller de Medi Ambient i Habitage, i l'Alcade de Ajuntament de Lleida. 
 
2n. Delegar i facultar  l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com siguin necessaris per al 
desenvolupament de totes les qüestions previstes en l'Acord. 
 
 
21.- RATIFICACIÓ DEL PROTOCOL DE LA COMISSIÓ BILATE RAL AMB EL MINISTERIO 
DE VIVIENDA, LA GENERALITAT DE CATALUNYA, L'AJUNTAM ENT DE LLEIDA I 
L'EMPRESA "AUBARÉS 2005 SL" RELATIU A LA PROMOCIÓ D 'ALLOTJAMENTS 
PROTEGITS, PROJECTE "VILARS DE L'AIGUA" 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Ratificació del Protocol de la Comissió Bilateral de data 30 de novembre de 2009, entre el 
Ministerio de Vivienda, el Departament de Medi Ambient i Habitatge de la Generalitat de 
Catalunya, l'Ajuntament de Lleida i l'empresa "AUBARES 2005, SL", que estableix el marc de 
col·laboració per a la  promoció d'uns 36 allotjaments protegits per a col·lectius especialment 
vulnerables, destinats al lloguer, Projecte "Vilars de l'Aigua", a la ciutat de Lleida.  
 
2n. Delegar i facultar  l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com siguin necessaris per al 
desenvolupament de totes les qüestions previstes en l'Acord. 
 
 
22.- APROVACIÓ DEL TEXT DEL CONVENI ENTRE ADIGSA, L ’AJUNTAMENET DE 
LLEIDA I L'EMU PEL QUAL ES CEDEIX L'ÚS DEL PROGRAMA  INFORMÀTIC DE 
REGISTRE DE SOL·LICITANTS D'HABITATGES AMB PROTECCI Ó OFICIAL 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
 
1r. Aprovar el text del Conveni que subscriuran l'Empresa Pública d'Administració, Promoció i 
Gestió, SA (ADIGSA), l'Ajuntament de Lleida i l'Empresa Municipal d'Urbanisme de Lleida, 
SL, pel qual es cedeix l'ús de l'aplicació informàtica "Registre de sol·licitants d'habitatges amb 
protecció oficial". 
 
2n. Delegar i facultar a l'Il.lm. Sr. Alcalde amb poders tan amplis com sigui necessari per a 
l'execució d'aquest acord. 
 
3r. Notificar l'acord als interessats 
 
 
23.- APROVACIÓ PROVISIONAL DE LA MODIFICACIÓ PUNTUA L DEL PGL PER 
ORDENAR L'ILLA DELIMITADA DEL PASSEIG ONZE DE SETEM BRE I ELS CARRERS 
RODA D'ISÀBENA I SANT HILARI, DELIMITACIÓ DEL PAU U A 93, CREACIÓ DE ZONA 
D'EDIFICACIÓ OBERTA CLAU 2F I MOD. ART. 138 
 
Vista la proposta del coordinador de Planificació Urbanística i Habitatge de data 10 de 
desembre de 2009, amb 16 vots a favor del grup del PSC i del regidor no adscrit, 8 vots en 
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contra dels grups de CiU, PP i ICV-EUiA i 2 abstencions del grup d'ERC, que representa el 
vot favorable de la majoria absoluta dels membres de la corporació, s'acorda: 
 
1r.  Desestimar l'al·legació presentada pel senyor Joan Duart Barber durant el termini 
d'informació pública. 
 
2n. APROVAR PROVISIONALMENT la Modificació puntual del Pla general per a la creació 
de la nova Zona d'edificació oberta, clau 2F, la modificació de l'article 138 de les normes 
urbanístiques i l'ordenació de l'illa delimitada pel Passeig Onze de Setembre i els carrers 
Roda d'Isàbena i Sant Hilari i la delimitació del Polígon d'actuació urbanística UA 93, amb la 
inclusió de les condicions de l'informe de la Direcció General de Promoció de l'Habitatge. 
 
3r.  Traslladar l'expedient a la Comissió Territorial d'Urbanisme de Lleida per a l'aprovació 
definitiva del conseller de PTOP d'acord amb el que preveu l'art. 77 de la Llei d'urbanisme. 
 
 
24.- APROVACIÓ DE LA PRIMERA MODIFICACIÓ DE REPOSIC IÓ I MILLORES DE 
L'ESTACIÓ DEPURADORA D'AIGÜES RESIDUALS DE LLEIDA P ER A L'ANY 2009 
 
Vista la proposta del coordinador de Projectes i Obres, per unanimitat s'acorda: 
 
1r.  APROVACIÓ de la Primera modificació Reposició i Millores de l'Estació Depuradora 
d'Aigües Residuals (EDAR) de Lleida 2009. 
 
2n. Notificar l'acord als interessats. 
 
 
25.- APROVACIÓ INICIAL DE L'ORDENANÇA MUNICIPAL REG ULADORA DEL LLIURE 
ACCÉS A LES ACTIVITATS I SERVEIS I AL SEU EXERCICI 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
 
1r. Aprovació inicial del text de l'Ordenança municipal reguladora del lliure accés a les 
activitats de serveis i al seu exercici en el municipi de Lleida.  
 
2n.  Sotmetre aquest acord, junt amb el text de l'ordenança, a informació pública mitjançant la 
inserció d'un anunci en el Butlletí Oficial de la Província, en el Diari Oficial de la Generalitat 
de Catalunya, en un dels mitjans de comunicació escrita diària i en el taulell d'anuncis de la 
Corporació per un termini de 30 dies hàbils, per a la formulació d'al·legacions i/o 
reclamacions. 
 
3r. Durant el termini d'exposició al públic d'aquesta Ordenança s'aniran incorporant aquelles 
novetats legislatives que per part de l'Estat i de la Generalitat de Catalunya es vagin 
aprovant, mitjançant l'elaboració dels informes corresponents a l'efecte. 
 
 
26.- APROVACIÓ INICIAL DEL NOU TEXT DE LA MODIFICAC IÓ DELS ESTATUTS DEL 
CONSORCI DEL TRANSPORT PÚBLIC DE L'ÀREA DE LLEIDA 
 
Vista la proposta de l'Oficialia Major, per unanimitat s'acorda: 
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1r.  Ratificar l'acord aprovat en data 5 de novembre de 2009 pel Consell d'Administració del 
Consorci del Transport Públic de l'Àrea de Lleida, relatiu a la modificació dels vigents estatuts 
segons el text que s'adjunta als presents acords. 
 
2n. Publicar aquest acord, mitjançant la inserció dels corresponents anuncis, procedint així 
mateix a la seva exposició al públic als efectes previstos en la legislació aplicable. 
 
3r.  En el cas que no es formuli cap al·legació el present acord es considerarà definitiu a tots 
els efectes. 
 
4t.  Aprovada de forma definitiva la modificació proposada i un cop publicat el text definitiu es 
produirà de forma automàtica i sense altre tràmit, la derogació dels vigents estatuts del 
Consorci del Transport Públic de l'Àrea de Lleida, essent substituïts pel nou text estatutari. 
 
5è.  Traslladar aquest acord al Consorci del Transport Públic de l'Àrea de Lleida. 
 
 
27.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA PER LA INC LUSIÓ DE CLÀUSULES 
SOCIALS ALS PROJECTES DEL FONS ESTATAL PER A L'OCUP ACIÓ I LA 
SOSTENIBILITAT LOCAL DEL MUNICIPI DE LLEIDA 
 
Amb 10 vots a favor dels grups d'ICV-EUiA, CiU, PP i ERC, 15 vots en contra del grup del 
PSC i 1 abstenció del regidor no adscrit, s'acorda rebutjar la següent proposta de moció 
presentada pel grup municipal d'ICV-EUiA: 
 
"1r. Donar prioritat a la contractació de treballadors i treballadores en situació d'atur de llarga 
durada (que portin més de 12 mesos). 
 
2n. Els treballadors i treballadores contractats seran treballadors inscrits al Servei Municipal 
d'Ocupació com a demandants d'ocupació al municipi de Lleida. 
 
3r. Incorporar la reserva en les noves contractacions de personal destinat a l'execució dels 
contractes del Fons Estatal per l'Ocupació i la Sostenibilitat Local d'un nombre de llocs de 
treball no inferior al 50 per 100 del personal a contractar, sempre que s'adeqüi als perfils 
requerits, perquè siguin ocupats per: 
- joves menors de 30 anys que no han accedit mai al mercat laboral, siguin beneficiaris de la 
renda mínima d'inserció o siguin aturats de llarga durada. 
- persones incloses en algun dels col·lectius dels programes municipals de foment de 
l'ocupació 
- dones amb situació difícil inserció laboral 
 
4t. Valorar en els barems d'adjudicació de les obres a les empreses que siguin d'economia 
social, empreses col·laboradores d'inserció o Centres Especials de Treball i que el seu 
objecte sigui la inserció, i que en conseqüència, els futurs beneficis repercuteixin en la 
creació de llocs de treball i inserció laboral, i que com a tals, s'adrecin als col·lectius de risc, 
mitjançant tasques que combinin la formació i l’ocupació, lligades a l'experiència pràctica. 
 
5è. Valorar en els barems d'adjudicació de les obres a les empreses que siguin entitats sense 
ànim de lucre, amb personalitat jurídica, sempre que la seva finalitat o activitat tingui relació 
directa amb l'objecte del contracte, segons resulti dels seus respectius estatuts o regles 
fundacionals i figurin inscrites al corresponent registre oficial, de conformitat amb la disposició 
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addicional 8a del Reial Decret-Legislatiu 2/2000. 
 
6è. Crear una comissió tècnica per a l'aplicació d'aquestes mesures per analitzar el 
compliment de la mesura, el seu seguiment i per estudiar-ne altres que promoguin el 
reforçament de les clàusules socials en la contractació municipal". 
 
 
28.- MOCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ICV-EUIA DE CONDEMN A A LA SITUACIÓ DE LA 
PACIFISTA SAHRAUÍ AMINETU HAIDAR I LA DETENCIÓ ARBI TRÀRIA DELS 
ACTIVISTES PRO DRETS HUMANS 
 
Aquesta moció és retirada pel grup proponent. 
 
 
29.- MOCIÓ CONJUNTA DE TOTS ELS GRUPS MUNICIPALS I DEL REGIDOR NO 
ADSCRIT RELATIVA A LA DECLARACIÓ DE L'ANY 2010 COM  A "ANY DEL RIU 
SEGRE" 
 
Per unanimitat s'acorda aprovar la següent proposta de moció presentada conjuntamente  
per tots els grups municipals i pel regidor no adscrit: 
 
1r. El Ple de l'Ajuntament de Lleida s'adhereix al "Manifest pel Riu Segre" impulsat per 
l'agrupació Lleida Ambiental. 
 
2n. Que l'Ajuntament de Lleida declari el 2010 com "Any del riu Segre" com recull el Manifest 
pel riu Segre, amb l'objectiu de fer un reconeixement al riu que ha estat lligat a la història de 
la ciutat de Lleida i que aquest any es dediqui a la difusió de coneixements, les activitats de 
divulgació ambiental i la recerca de solucions sobre les problemàtiques i les oportunitats que 
ofereix el riu Segre al seu pas per Lleida. 
 
3r.  L'Ajuntament de Lleida crearà, durant el primer trimestre de l'any 2010 una comissió  
específica sobre  "l'any del riu Segre", integrada per tots els grups municipals així com les 
entitats cíviques de la ciutat que treballin en l'àmbit del medi ambient, per debatre les 
qüestions plantejades anteriorment així com tot allò que faci referència al riu Segre al seu pas 
per Lleida. 
 
 

INTERVENCIONS  
 
Punt núm. 8. Modificació de tarifes del servei de t ransport col·lectiu de viatges de la 
ciutat de Lleida, any 2010 
 
El Sr. Zapater  diu que votarà a favor en aquest punt de l’ordre del dia.  
 
El Sr. Camats  explica que la pujada de la tarifa de la targeta T-10 no és massa important i 
que entén el criteri de l’equip de govern en relació amb la necessitat d’obtenir recursos 
econòmics per finançar el servei mitjançant la venda de bitllets. Malgrat això, creu que la 
conjuntura econòmica  no és la més adequada per fer un increment d’aquesta mena. 
Considera que seria molt negatiu que els usuaris de transport col·lectiu minvessin per aquest 
motiu. Valora les accions que s’han fet per incentivar l’ús dels autobusos urbans i insta el 
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Govern a mantenir aquesta línia educativa. Cal apropar els joves al transport urbà. També cal 
adoptar més mesures  a llarg termini, apostant per la mobilitat sostenible, com són la 
“pacificació” del trànsit en algunes zones de la ciutat (amb accés restringit als vehicles 
privats) o augmentar els estacionaments dissuasoris, etc.    
 
El Sr. Mitjans  recorda que l’any passat el Grup d’ERC va fer tot un seguit de propostes sobre 
el transport col·lectiu. Creu que cal promocionar el transport públic i val la pena fer esforços 
amb aquesta finalitat (apujar el preu no és el millor incentiu). Votaran en contra de la 
proposta, perquè creuen que no contribueix a la promoció del transport públic, especialment 
en la situació econòmica actual . Creu que s’ha produït en aquesta matèria un canvi d’estil en 
relació amb el mandat passat en què només es van incrementar les tarifes un 6% en quatre 
anys. No creu acceptable comparar el preu de la T-10 amb la d’altres ciutats, ja que també 
disposen d’un major nombre de possibilitat de títols de transport.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup votarà en contra d’aquest punt. Considera que en 
funció de la situació actual de crisi pertocava congelar totes les tarifes. No entén que es 
congeli el preu del bitllet senzill i s’incrementi la targeta que fan servir els usuaris habituals. 
L’aposta pel transport públic no és coherent amb aquest increment.  
 
El Sr. Guallar  diu que en el darrer Ple de l’any ens trobem amb una nova apujada de la  tarifa 
de la T-10, que ja havia sofert altres increments en els darrers tres anys. En el debat de les 
ordenances fiscals, es va fer un esforç per fer front a la crisi mitjançant la congelació 
d’impostos, taxes, tarifes, etc.; aquesta ha estat una pràctica molt generalitzada en altres 
ajuntaments. Es va arribar a un gran consens (que es va trencar en el cas de l’IBI) per tal de 
no incrementar els tributs. En aquest cas, calia haver aplicat la congelació de la tarifa, 
especialment tenint en consideració els increments dels darrers tres anys. L’Ajuntament es 
pot fer càrrec del diferencial, aplicant una política social de foment del transport.  
 
La Sra. Mestres  explica que el seu grup votarà a favor de l’augment de la tarifa de la targeta 
T-10. Qualifica l’increment de sensat i racional. L’augment de la T-10 és de 15 cèntims (1,5 
cèntims per viatge). La justificació de l’augment ve donada perquè el servei es presta per 
concessió administrativa que implica que calgui aplicar els índexs de preus; la Comissió de 
Preus de Catalunya ha fixat un augment ponderat de l’1%. La T-10 és un títol de transport 
important i no s’està gravant el ciutadà que en fa ús. Explica la política de tarifació integrada 
de la qual pot fer ús la ciutadania de Lleida (T-50/30 o la  T +). Cal fer una valoració global i 
conjunta del terme mitjà ponderat de la política de transport públic urbà que fa la Paeria en 
aquests moments. Un  bitllet de la T-10 val 60 cèntims i explica els preus superiors que té 
aquesta tarifa a Girona, Tarragona o Barcelona. Creu que l’augment és sensat i no grava el 
ciutadà que fa ús del transport urbà; això no impedeix  que es premiï l’usuari més habitual 
que fa servir altres abonaments. L’any 2012 totes les ciutats de Catalunya ens incorporarem 
a la tarifa integrada de transport públic urbà. Valora molt positivament el transport urbà de la 
ciutat i l’increment d’usuaris que té any rere any. Les polítiques municipals afavoreixen els 
ciutadans de Lleida amb bonificacions o targetes gratuïtes. 
 
El Sr. Camats  insisteix què tendim a augmentar els impostos per la incapacitat de generar 
estalvi corrent mitjançant mesures d’austeritat. Els impostos són necessaris, però en l’actual 
conjuntura econòmica cal fer un gran esforç de contenció.  
 
El Sr. Mitjans  diu que els índexs de la Comissió de Preus no obliguen a fer cap increment de 
tarifes, només justifiquen la possibilitat de fer-ho. La realitat és que el bitllet de la T-10 des de 
l’any 2005 fins ara ha tingut un augment del 20%.  
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La Sra. Horcajada  diu que s’ha augmentat la T-10 al límit màxim que permet la Comissió de 
Preus de Catalunya. Reconeix la política de promoció del transport públic que ha fet el 
Govern,  però avui només debatem els increments de les tarifes. Lamenta que l’augment es 
faci sobre la T-10 que fan servir els usuaris habituals.  
 
La Sra. Mínguez  insisteix en la lectura que fa el seu grup sobre l’increment de l’IBI (que ha 
criticat el Sr. Guallar) que únicament ve motivat per l’augment de les bases imposables en 
funció de la revisió cadastral, que depèn d’una altra administració; l’Ajuntament ha abaixat el 
tipus impositiu des que es va aplicar la revisió cadastral. Tots som conscients de l’entorn de 
crisi econòmica en el qual ens movem. Avui tractem de l’actualització d’una tarifa, en funció 
dels costos que suposen les noves línies, els nous autobusos, els sous, els combustibles, 
etc. Es tracta d’una actualització de costos que només es repercuteix en la tarifa de manera 
parcial: els usuaris només paguen el 38% del cost del transport, la diferència es paga per 
transferència del pressupost municipal. Parlem d’1,5 cèntims per viatge. Per a un viatger 
habitual de la T-10 suposa un augment del cost mensual de 60 cèntims. El viatger més 
habitual pot fer servir el sistema tarifari integrat i pot gaudir d’altres descomptes que s’han 
actualitzat. (Explica els altres sistemes tarifaris aplicables). La targeta T-10 és d’ús general, 
no està adreçada al viatger habitual i diari. El nombre de viatgers augmenta. En vuit anys la 
targeta T-10 ha augmentat 200 pessetes (un 2,3 % de mitjana). Explica les tarifes 
comparatives amb les altres capitals catalanes. Actualment s’han emès 90.000 abonaments, 
dels quals el 55% són T-10 i la resta no paguen la tarifa vigent (està bonificada o exempta).  
 
El Sr. alcalde  diu que no hi ha cap moneda de curs legal que suporti l’avaluació de 
l’actualització, tenint a més en consideració les tarifes gratuïtes o les targetes bonificades 
amb el 50% de descompte. Cap altra tarifa es veu incrementada. L’Autoritat del Transport 
hauria permès també augmentar el bitllet individual i altres targetes, cosa que no s’ha fet. 
Comenta, com a exemple, que a partir del mes de febrer caldrà pagar més compensació a la 
concessionària perquè la línia de la Mariola s’estendrà fins al Parc Científic.  
 
S’aprova amb 16 vots a favor del Grup del PSC i del regidor no adscrit i 10 vots en contra de 
la resta de grups.  
 
(Durant el debat d’aquest punt de l’Ordre del dia s’incorpora a la sessió la regidora Sra. Marta 
Camps).  
 
Punt núm. 13. Aprovació de la Carta de la ciutadani a de Lleida  
 
El Sr. alcalde  vol que consti en acta l’agraïment de la corporació vers les persones que han 
treballat en la redacció de la Carta i que són presents en aquesta sessió, juntament amb el 
síndic de greuges municipal. Agraeix la tasca feta per tots els redactors i pels grups 
municipals que han arribat a un consens general després del debat corresponent. Esmenta 
de manera especial els ponents Srs. i Sres. Manuel de Sàrraga, Xavier Pelegrí, Manel 
Lladonosa, Núria Camps, Francesc Pla, Salvador Escudé, Josep Varela,  Ramon Mesull, 
Pilar Nadal, Marta Feixa, Carles Alsinet i Maria Rosa Ball. També fa una referència específica 
d’agraïment a la coordinadora Sra. Carmina Pardo i al relator Sr. Oriol Berenguer.  
 
El Sr. Zapater  qualifica l’aprovació de la Carta de la ciutadania com un fet de caràcter 
especialment important. Felicita i agraeix la tasca duta a terme per les persones, 
associacions i col·lectius que han intervingut en la redacció i elaboració de la Carta; qualifica 
el seu treball com a excel·lent. Fa una especial felicitació a la Regidoria de Drets Civils, 
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Cooperació i Immigració, a la seva regidora Sra. Ball i al síndic de greuges Sr. Giné i al seu 
equip. Creu que el treball fet ha estat acurat, fecund i de gran volada. El resultat és un text 
fonamental per a promoure la cohesió social, la convivència entre les persones i el benestar 
a la nostra ciutat. Considera que aquesta Carta de la ciutadania és la carta de la llibertat, un 
dels béns més preuats per les persones. Fa una breu referència històrica que va des de 
l’atorgament de la Carta de població a la ciutat de Lleida (que reconeixia drets i llibertats als 
pobladors de la nostra ciutat), fins a la declaració de drets de l’etapa de la Revolució 
Francesa i la Declaració universal dels drets humans. La Carta de la ciutadania de Lleida és 
una relació sistematitzada de drets, de deures i de compromisos de la Paeria amb els 
ciutadans i d’aquests amb la ciutat. Es constata que els valors de l’educació, civisme i 
respecte mutu entre les persones són la base de la bona convivència social. La vida 
comporta drets i deures per a tothom; els drets i les llibertats de cadascú acaben allà on 
comencen els drets i les llibertats dels altres. Les persones nouvingudes (que han estat ben 
rebudes) s’han d’integrar en aquesta línia de respecte als drets, deures, normes, tradicions i 
costums. Destaca la importància de mantenir l‘equilibri entre drets i deures; qualsevol 
desestabilitatzació d’aquest equilibri perjudica la convivència. Cal evitar la humana temptació 
de trencar aquest equilibri, impedint l’autoritarisme, l’egoisme  i l’egocentrisme. La recepta 
per evitar aquests efectes negatius és sempre l’educació; una educació cimentada en valors, 
normes i tradicions que desenvolupi totes les capacitats de l’ésser humà i desenvolupi els 
valors que la història de la nostra societat ha aportat. L’educació també ha d’arribar al carrer 
per evitar els enfrontaments socials, eradicar la violència de gènere o tenir una ciutat neta en 
tots els sentits. Destaca especialment la necessitat de fer un gran esforç en l’educació del 
jovent i dels pares. Cal fer una educació preventiva i orientada vers el civisme. Quan 
s’infringeixin les normes, de les quals tothom n’és conscient, cal aplicar les sancions. 
Comparteix els objectius, el fons i la forma de la Carta de la ciutadania i anuncia que el seu 
vot serà afirmatiu.  
 
El Sr. Camats  manifesta la satisfacció que li produeix el fet que aquesta Carta s’aprovi per 
consens. El document complementa, en escreix, el Reglament de participació ciutadana que 
també va aprovar el Ple l’any 2006. Aquests dos documents ens fan avançar en la línia del 
concepte de democràcia provinent de la Grècia clàssica. Fa referència a un discurs de 
Pèricles on explicava el sentit de la paraula “idiota” entès com a persona egoista; la 
democràcia clàssica és una idea en la qual els “idiotes”, els que només pensen en el seu 
interès particular, no hi tenen lloc. Defensa el valor de la participació de la ciutadania en el bé 
comú com a fonament de la democràcia; és la implicació dels ciutadans en l’exercici dels 
drets i dels deures. La Carta i el Reglament són eines per fomentar la participació ciutadana, 
la transparència i el sentiment de pertinença a la comunitat. Par aquests motius donarà 
suport a la Carta de la ciutadania.  
 
La Sra. Bergés  saluda especialment les persones que han participat en la redacció de la 
Carta i que van explicar àmpliament en el Congrés de la convivència fet fa uns dies. Fa 
extensiva la felicitació als tècnics de la regidoria competent i a la Sra. Ball com a responsable 
. Agraeix, també, que el congrés esmentat porti el nom de Xavier Aluja, regidor especialment 
vinculat a aquests temes. Donaran suport a la Carta. Destaca la gran qualitat del document i 
el debat que es va produir sobre la Carta en el Congrés de la convivència; un debat viu i que 
permet proposar moltes innovacions. Esmenta com a exemple d’aquest debat la controvèrsia 
que es va plantejar sobre la procedència d’utilitzar el terme “deures” o el terme 
“responsabilitats” (el Grup d’ERC creu que hauria optat pel terme responsabilitat). La Carta 
transpira valors democràtics i es reitera especialment el concepte de participació; la 
corporació té el deure de donar l’impuls necessari per tal de difondre la Carta i desenvolupar 
tots els aspectes que hi conté. Considera que l’aplicació de la Carta requerirà d’un gran 
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esforç per part de la Regidoria de Participació Ciutadana. Destaca que es reconeix el dret de 
la ciutadania a ser consultada sobre les decisions que l’hi afectin; espera que aquest dret 
tingui el suport de la corporació de la manera  més àmplia. En l’àmbit econòmic i social 
destaca la importància de dissenyar la ciutat pensant en el ciutadà més desafavorit, en aquell 
que té més dificultats. Sobre cultura i llengua creu que el posicionament de la defensa del 
català és ferma, igual que ho és la de la nostra cultura i les nostres tradicions. Cal trobar 
solucions als problemes que dificulten la defensa i l’exercici de la nostra identitat cultural. 
Esmenta altres punts de la Carta i creu que tenim una gran responsabilitat de promoure 
projectes i propostes que encaixin en les línies que proposa el document. Considera que la 
participació directa de ciutadans i entitats és un dels eixos de la Carta que cal potenciar.  
 
La Sra. Horcajada  fa una especial salutació a les persones que han treballat en la redacció 
de la Carta i al síndic de greuges, present a la sessió. Destaca (seguint l’exposició de motius 
del document) que la Carta de la ciutadania pretén ser un pacte cívic entre la ciutadania i la 
Paeria, alhora que aspira a ser una eina de divulgació pedagògica i de promoció i defensa 
dels drets, deures i compromisos que fomenten la convivència i la cohesió social.  Creu que 
és especialment important que la Carta sigui el fruit del consens i de la participació d’entitats i 
grups polítics. Explica les esmenes que va presentar el seu grup relatives al dret de sufragi, 
compromisos de la Paeria en educació social i celeritat, eficàcia i transparència en el 
funcionament de l’Administració. També van plantejar esmenes relatives a la llengua, 
defensat com a llengües pròpies el català i el castellà i destacant la funció d’integració i de 
cohesió social que duen a terme. Aposten pel bilingüisme i que la diversitat lingüística sigui 
considerada un valor; valora el compromís de l’Ajuntament en fomentar l’aprenentatge 
d’ambdues llengües. No estaven d’acord en considerar només el català com a llengua 
d’integració i de cohesió social. Votaran a favor de la Carta perquè la valoració del contingut 
global és molt positiva. Demana que anem a més i aprovem uns compromisos concrets 
explicitats en una carta de serveis, amb indicadors i avaluacions (explica l’exemple de 
l’Ajuntament de Girona). Els principis genèrics de la Carta són importants, però de cara al 
futur hem de donar passos per aprofundir el compromís de la millora de l’eficiència, l’eficàcia i 
la transparència de la nostra Administració.   
 
El Sr. alcalde  agraeix a la Sra. Horcajada l’esforç de consens que ha dut a terme en els 
darrers dies per tal de fer possible l’acord unànime en aquest punt.  
 
La Sra. Obis  vol aprofitar la seva intervenció per agrair a totes les persones i entitats que han 
participat en l’elaboració de la Carta. Fa un especial agraïment a la regidora Sra. Ball per la 
seva predisposició per arribar a acords sobre les millores proposades pel Grup de CiU. Creu 
que la línia de treball adoptada ha estat la correcta. Agraeix que s’hagi incorporat el valor de 
l’eficiència en la utilització dels recursos públics, el reforç de la transparència en tots els 
àmbits de la gestió pública local, la promoció de la cultura popular i tradicional (com a eina 
per fer ciutat) i també que els components de la Comissió de Salvaguarda siguin nomenats 
amb el màxim consens de tots. Les aportacions dels grups han enriquit la Carta i la fan més 
plural. Espera i desitja que aquest document serveixi com a eina transversal i pedagògica per 
treballar en la millora dels drets, dels deures i dels compromisos que la ciutat té amb la 
ciutadania i aquesta,  vers la ciutat.  
 
La Sra. Ball  agraeix als grups municipals les aportacions fetes i les intervencions que han fet 
al Ple. Explica que la Carta va néixer com a  un projecte de ciutat i serà aprovada amb la 
mateixa condició. Creu que tots els membres de la corporació hem de fer nostra la Carta i 
això és el primer pas per poder transmetre els valors que té. Va ser plantejada com un marc 
en el qual s’havien de treballar uns valors: amb drets, deures i compromisos de 
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l’Administració. A la ciutat es practica l’exercici dels drets, dels deures i de les 
responsabilitats, treballant-los des de la proximitat. La Carta ha estat molt participada pels 
consells territorials, agents socials, col·legis professionals, mitjançant un web especial, etc. 
Agraeix totes les aportacions, les col·lectives i les individuals. Explica el procés d’elaboració 
que ha durat entre 6 i 7 mesos; les sessions de treball molt participades. Agraeix el treball 
dels redactors, la coordinadora i el relator dels treballs. També vol que consti l’agraïment als 
grups municipals per les seves aportacions. Explica, també, l’acord al qual es va arribar en 
relació amb la llengua catalana i destaca que ahir el Govern va acordar que l’aranès sigui 
llengua oficial de Catalunya i també fos llengua vehicular a la Vall. Comenta el debat que es 
va produir sobre la procedència de fer servir el terme “deures” o el terme “responsabilitats”. 
Es va concloure que la responsabilitat és una acció que es produeix o ex ante o ex post 
(abans o després) del deure; el deure existeix com a tal i per això cal fer-ne pedagogia. La 
Carta ha de ser una eina pedagògica i per això es recullen els drets, els deures i els 
compromisos municipals. Agraeix la presència al Ple de part dels ponents i la tasca feta en 
col·laboració amb el síndic de greuges.  
 
El Sr. alcalde  respon a la petició de la Sra. Bea Obis per confirmar que en la designació de 
les persones que formaran part de la Comissió de Salvaguarda es tindrà en compte tots els 
criteris d’ampli consens. Reitera les felicitacions i creu que el consens ha estat molt important 
per demostrar l’esperit cívic de la corporació; la cohesió social i la convivència són l’objectiu 
màxim de les polítiques que realitzem. Els ciments d’aquestes polítiques i aquests valors són 
els drets i els deures plasmats en la Carta.  
 
S’aprova per unanimitat.  
 
Punt núm. 15. Aprovació del conveni de col·laboraci ó amb la Fundació Privada Lleida 
Bàsquet per a la planificació esportiva del pavelló  municipal de la Ciutat Esportiva 
Basquetbol 
 
El Sr. Camats  diu que votarà en contra de la proposta. En primer lloc per una raó d’equitat, ja 
que suposa una discriminació positiva no justificada que no beneficia la resta de clubs. En 
segon lloc per una raó de prioritats en la despesa, especialment en aquest moment. No creu 
que hagi de ser prioritari ajudar els clubs esportius que tinguin problemes econòmics. En 
tercer lloc creu que aquest cas és una mena d’història interminable. L’Ajuntament no té cap 
obligació d’assumir deutes d’altres, tot i que la funció dels clubs sigui molt positiva i serveixi 
per fomentar  l’esport de base. No és una qüestió social de primera necessitat. 
 
La Sra. Bergés  diu que el seu grup s’abstindrà de votar la proposta. El moment econòmic és 
difícil per a tots, també per a l’Ajuntament. El problema del bàsquet (i el d’altres entitats 
esportives) no es pot resoldre amb un vot a favor o en contra d’un conveni; és un problema 
que tenim com a  país. Creu que cal abordar aquest tema des d’un àmbit superior al 
municipal i veure quines solucions hi podem trobar. Cal fer una reflexió més profunda i global 
sobre la problemàtica dels clubs esportius.  
 
La Sra. Horcajada  diu que el seu grup també opta per l’abstenció. Entén que ja s’havia 
trobat una solució definitiva amb la Fundació (tal com es va dir en el seu moment). Avui hi ha 
moltes entitats (no només esportives) que estan patint dificultats. Els pressupostos 
municipals són de contenció i no es veu clar el motiu de la contraprestació del conveni.  
 
El Sr. Gavín  diu que el Grup de CiU tampoc donarà suport a aquest punt. Recorda que quan 
es va presentar l’operació de la compra de la Ciutat esportiva es va dir que era el final de 
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l’etapa de dificultats econòmiques del Lleida Bàsquet, quant a esport d’elit de la ciutat; també 
s’afirmava que les previsions econòmiques de l’acord solucionaven d’una manera definitiva la 
problemàtica econòmica i financera del Club. El Govern municipal va assegurar que amb 
aquell acord es resolien tots els problemes. Ara, per via d’urgència, es planteja un nou 
conveni que demostra que les afirmacions anteriors no eren una realitat. Aquest conveni 
dóna la sensació  que hi ha poca planificació en la política esportiva municipal, especialment 
en els clubs d’elit. La improvisació ens porta a una certa manca d’equitat; alguns ajuts als 
equips més de base han estat retallats. Cal un repartiment més racional i equitatiu. Les 
persones que estan davant del club estan patint una situació molt difícil i han fet un gran 
esforç (també en l’esport de base); amb ells ens solidaritzem, però no poden compartir la 
política del Govern en aquesta matèria. 
 
El Sr. Alonso  ofereix al Sr. Gavín explicar-li la política municipal que comporten els 4 milions 
d’euros que gestiona l’IMAE i com va adreçada a l’esport de base. L’import total del conveni 
amb la Fundació és de 300.000 euros perquè en el pavelló de la Ciutat esportiva es 
dinamitzin tres aspectes molt importants relacionats amb el bàsquet: fer un aula d’estudi, 
activitats de portes obertes a la ciutat de Lleida i organitzar clínics. Una de les tasques de 
l’Ajuntament és escoltar tots els clubs que tinguin problemes i intentar donar-los suport. 
L’esport d’elit té una complicada gestió arreu (en l’àmbit local, de Catalunya o de l’Estat). Això 
no obsta perquè ajudem les entitats de la nostra ciutat. Aquestes entitats tenen associada 
una important activitat en matèria d’esport de base i serveixen com a eina de foment de 
l’esport en general. Destaca les inversions que s’han fet en equipaments perquè en puguin 
fer ús tots els clubs de la ciutat. El conveni és necessari per a Club i per a la gran quantitat de 
nens que practiquen el bàsquet en aquest Club.  
 
El Sr. alcalde  diu que s’està contraposant en els debats l’esport d’elit amb l’esport de base: 
un necessita l’altre. Les administracions públiques hem de donar suport i finançar totalment 
l’esport de base (que és una part de l’educació) i els socis han de finançar l’esport d’elit. Això 
és especialment difícil en alguns territoris, especialment a Lleida on no tenim prou empreses 
amb marca que puguin patrocinar els clubs. En el nostre cas les administracions hem de 
donar un major suport també a l’elit. El ràtio de dedicació del pressupost municipal d’esports 
demostra que en despesa corrent dediquem un 20% a l’esport d’elit i un 80% va destinat a la 
base; en inversions el 100% es destina a l’esport de base. Creu que l’Ajuntament pot estar 
orgullós que el Segrià sigui la comarca de Catalunya amb una millor base esportiva, segons 
l’estadística oficial de la Generalitat. Aquest conveni suposa una despesa per a l’any 2010 de 
10.000 euros; una xifra ínfima comparada amb la dedicada a l’esport de base.  
 
S’aprova amb 16 vots a favor del Grup del PSC i del regidor no adscrit, 1 vot en contra del 
Grup d’ICV-EUiA i 9 abstencions dels grups de CiU, PP i ERC.  
  
 
Punt núm. 23. Aprovació provisional de la modificac ió puntual del PGL per ordenar 
l’illa delimitada del Passeig Onze de Setembre i el s carrers Roda d’Isàbena i Sant Hilari, 
delimitació del pol. UA 93, creació de zona d’edifi cació oberta clau 2F i modificació de 
l’article 1  
 
El Sr. Camats  recorda que en l’aprovació inicial el seu vot var ser favorable. Els motius 
explicats per l’equip de govern li van semblar raonables (els resumeix breument). Va 
entendre que els edificis que es farien en aquesta nova zona d’edificació serien amb 
protecció oficial de règim especial. En l’expedient presentat per a l’aprovació provisional, es 
fa constar una condició fixada per la Direcció General d’Habitatge conforme calia justificar -
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per la memòria social- la necessitat de nous habitatges i que calia concretar quina era la 
reserva d’habitatge amb protecció oficial i per quin motiu no calia fer habitatges de règim 
especial  (llegeix literalment la cita de la pàgina 6 de la memòria). Creu que es desprèn 
d’aquestes dades que l’Ajuntament no considera que calguin habitatges protegits en aquesta 
zona per sobre dels mínims exigits per la legislació vigent; aquesta previsió va en contra del 
consell que la Direcció General d’Habitatge havia donat expressament. Dels 4.400 
demandants actuals d’habitatges, 450 no arriben a guanyar 2,5 vegades l’IMPREM 
(necessari per ser beneficiari d’un habitatge amb protecció oficial).  Aquestes persones 
només poden accedir a un habitatge de règim especial. La necessitat de fer aquest tipus 
d’habitatges és evident. Cal fer ciutat des de l’urbanisme i evitar que es facin barris o edificis 
segregats. Per això hi votarà en contra.  
 
La Sra. Bergés   recorda que el seu grup es va abstenir de votar en l’aprovació inicial (es 
remet a les motivacions que van aplicar en el seu moment). Estem fent contínues 
modificacions del Pla general, cosa que no és l’instrument adient. Tenim eines com el PAUM 
que permeten fer una planificació i una adaptació del planejament general. Mantindran 
l’abstenció i esperaran veure els informes previs a l’aprovació definitiva. Demana que es facin 
esforços per no haver de  modificar constantment el Pla general i per disposar d’una 
planificació d’habitatges ordenada.  
 
El Sr. Montanya  agraeix al Sr. Camats el canvi del sentit del vot. El seu grup tornarà a votar 
en contra, tal com ho van fer a l’aprovació inicial. El seu vot serà radicalment negatiu a una 
manera de fer ciutat i a un model de gestió que no és del Grup del PP. El model fa perdre 
una zona de jardí dels ciutadans per resoldre problemes de caixa d’interessos privats. Pensa 
que en política no s’hi val tot i critica la política urbanística del Govern que qualifica de 
keinesiana. No es pot requalificar el que convingui per salvar la caixa municipal. Aquesta 
requalificació es fa a la mida de no se sap què. Creu que aquesta no és la manera amb la 
qual Lleida creixerà bé. La ciutat necessita gestions ràpides i àgils que s’anticipin a aquells 
que ens volen marcar el camí. Cal una gestió més ambiciosa i no caure en la immediatesa de 
resoldre una qüestió econòmica vinculada conjunturalment a una crisi i a un problema de 
tresoreria.  Això és el fruit d’una gestió que no ha sabut anticipar-se a un problema que 
hipotecarà, a llarg termini, una zona verda destinada a les futures generacions. En el temps 
de tràmit de l’expedient no s’han incrementat ni el sostre ni la densitat d’habitatges; malgrat 
això creu que ha estat força difícil justificar la modificació tal com apunta l’informe de la 
Direcció General d’Habitatge. Els nous habitatges aniran a la vora del SUR-14, on es va 
modificar la densitat d’habitatges que va passar de 762 a 1.524 habitatges (protegits). Critica 
que aquest augment de densitat per habitatges de protecció oficial no vagi acompanyada de 
l’obligació de fer més zona verda. Darrere de cada habitatge hi ha persones, famílies que 
agrairien tenir més zones verdes per compartir amb la resta de veïns.  
 
La Sra. Rodríguez  diu que el seu grup hi votarà en contra. Es van abstenir en la Comissió 
Informativa per analitzar més a fons la documentació.  Consideren que les justificacions de la 
modificació no són suficients. Votaran en contra perquè la zona verda de l’illa estava ubicada 
en sòl urbà i la nova zona verda està en sòl urbanitzable sense previsió de Pla parcial que el 
desenvolupi. El canvi no és equivalent ni garanteix la indemnitat del volum de zones verdes. 
A més, la zona verda resultant en la nova illa no serà de fàcil accés per als ciutadans (hauran 
de passar entre els blocs d’habitatges). També, la zona d’equipaments municipals serà 
susceptible d’aprofitament privat mitjançant una concessió administrativa. Creu que s’ha 
defraudat la confiança ciutadana que esperava que es desenvolupés la zona verda inicial; tot 
això en benefici de l’aprofitament urbanístic privat. 
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La Sra. Camps  agraeix l’abstenció del Grup d’ERC. No és un expedient fàcil, però està ben 
argumentat i explicat. En la Comissió Informativa es van explicar els motius que no tenen res 
a veure amb la visió catastrofista plantejada pel Sr. Montanya o amb les argumentacions de 
la Sra. Rodríguez. El Pla general (aquest i qualsevol altre) s’ha de modificar durant el temps; 
mai un Pla pot ser tan previsor que tingui en compte elements com la crisi immobiliària, els 
augments de preus, els canvis de gustos dels ciutadans, etc. Tenim les eines per fer 
modificacions, dins la Llei i amb el control de la Comissió d’Urbanisme. No es pot posar en 
dubte la legalitat de la modificació ni el manteniment de les superfícies de zona verda que es 
fa amb escreix. Les modificacions són necessàries per adaptar-nos als requeriments actuals 
del mercat i de la ciutadania. El Pla general preveia moltes zones verdes i d’equipament en 
sòl urbà directe (que l’Ajuntament ha d’expropiar, com s’ha fet en alguns casos). El cost de 
l’expropiació és en aquest cas molt elevat per a l’Ajuntament. Quan la zona que s’havia 
d’expropiar ho permetia, s’ha incorporat a un sector (i així es continuarà fent en els casos en 
què sigui possible); en aquests supòsits no cal modificar el Pla ni pagar cap expropiació. En 
aquest cas  no ha estat possible: no hi ha cap sector proper que ho permeti, ni l’Ajuntament 
pot pagar una expropiació que suposi un cost entre els 14 i els 45 milions d’euros. En aquest 
indret de la ciutat tampoc cal una zona verda tan gran. La zona verda queda compensada 
totalment en el SUR 14 que ara s’està tramitant  (hi guanyem 6.000 m2). Es podrà accedir a 
la zona, ja que la part  residencial que s’incorpora és molt petita (un 8,9% de la superfície). 
Els espais verds seran lliures i els haurà d’urbanitzar la junta de propietaris. Diu al Sr. Camats 
que la petició feta en l’informe del Departament d’Habitatge ja adverteix que es fa sense cap 
fonament legal que la sustenti quant a obligació. Un 47% dels habitatges serà amb protecció 
oficial (se supera en un 12% el percentatge obligatori); no hi ha habitatges de règim especial i 
també està feta la justificació econòmica. Diu al Sr. Montanya que si l’Ajuntament estès 
plegat a les peticions del sector privat haurien augmentat densitats per a habitatges lliures i 
l’Ajuntament de Lleida no ho ha fet mai; tots els increments de densitat s’han fet per als 
habitatges de protecció. És una decisió ferma de l’Ajuntament i que no ha comptat amb el 
suport de tothom tot i ser especialment encertada. Creu que aquesta modificació és la millor 
solució per a l’interès general.   
 
La Sra. Bergés  creu que la Sra. Camps hauria de reconèixer que el PAUM i el Pla local 
d’habitatge facilitarien que no calgués fer revisions com la que avui s’aprovarà i també 
facilitaria el consens entre els sectors afectats. 
 
El Sr. Montanya  diu que avui es canvia una zona verda per habitatges, encara que molts 
siguin amb protecció oficial. És un residu que té gust de diners i de negoci; res més. 
Mantindran el vot fermament contrari. Reitera que el seu vot és contrari a un model i a una 
gestió. No és en cap cas un vot oportunista ni malintencionat. No pressuposa ni cap qüestió 
il·legal. 
 
La Sra. Rodríguez  diu que el Govern ha tingut més de quinze anys per solucionar aquest 
problema i no s’ha fet fins ara. No creu que sigui acceptable admetre el raonament de l’equip 
de govern que diu –sense altra argumentació- que no cal tanta zona verda en aquesta part 
de la ciutat. 
 
La Sra. Camps  manifesta que no ha dit que hi sobri zona verda, sinó que està compensada 
en escreix (de 6.000 m2) al SUR 14. Es porta a aprovació del Ple perquè és ara quan el 
propietari ha demanat l’expropiació del terreny, en aplicació del que preveu el Pla general. La 
qüestió no és simple ni senzilla i no es pot tractar de forma lleugera. Diu a la Sra. Bergés que 
el PAUM ja no té la utilitat que tenia quan es va crear com a figura urbanística. Ara tenim 
altres eines urbanístiques més efectives. Demana al Sr. Montanya que no sembri dubtes de 
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legalitat allà on no hi són. Podem discrepar sobre l’oportunitat, però queda clar que es 
compleixen tots els preceptes legals.  
 
El Sr. alcalde diu que les finances públiques també són interès públic (no cal oblidar-ho). Es 
preserva una zona verda i la normativa urbanística preveu la possibilitat del trasllat. Al mateix 
temps reservem també les finances públiques. Minimitzem els costos d’expropiació i garantim 
el manteniment d’un espai públic, tot això dins de la legalitat urbanística.  
 
 
S’aprova amb 16 vots a favor del Grup del PSC i del regidor no adscrit, 8 vots en contra dels 
grups  de CIU, PP i ICV-EUiA i 2 abstencions del Grup d’ERC.  
 
 
Punt núm. 25. Aprovació inicial de l’Ordenança muni cipal reguladora del lliure accés a 
les activitats i serveis  i al seu exercici  
 
El Sr. alcalde  felicita els tècnics municipals que han redactat aquesta ordenança, en especial 
a l’oficial major, Sra. Montse Tomàs. Creu que som el primer ajuntament del país a posar en 
marxa una iniciativa d’aquestes característiques, transposant una directiva comunitària que 
vol agilitar els tràmits administratius, especialment adreçada al món empresarial i a les 
activitats econòmiques.  
 
S’aprova per unanimitat.   
 
 
Punt núm. 27. Moció del Grup Municipal d’ICV-EUiA p er a la inclusió de clàusules 
socials als projectes del fons estatal per a l’ocup ació i la sostenibilitat local del 
municipi de Lleida  
 
El Sr. Camats  agraeix el suport dels grups de l’oposició a la seva moció; fa un agraïment 
especial a la Sra. Horcajada per les precisions jurídiques que ha fet a la part dispositiva. Creu 
que la defensa de la moció és força fàcil. El nou Fons té per objecte fomentar l’ocupació; en 
aquest col·lectiu hi ha persones que tenen més dificultat que altres per trobar treball. Cal que 
les institucions promoguem formes de discriminació positiva vers els més desafavorits: 
aturats de llarga durada, joves, discapacitats i dones. Creu que els acords responen a la idea 
de justícia equitativa.  
 
El Sr. Zapater   lamenta no compartir el fons i la forma de la moció presentada pel Sr. 
Camats. Creu que moltes de les qüestions demanades ja s’estan fent. Dels sis punts de la 
moció, s’abstindrà de votar els cinc primers i està en contra del punt sisè.  
 
La Sra. Bergés  diu que donaran suport a la moció. Recorda que l’any passat el seu grup va 
incorporar una esmena referida al FEIL, en què demanaven que l’IMO fes un seguiment 
sobre les ocupacions. No sap si aquest seguiment s’ha pogut dur a terme, ja que encara no 
tenim informació concreta. Creu que cal fer una valoració dels plans per saber quins efectes 
han tingut sobre l’ocupació.  
 
La Sra. Horcajada  manifesta que hi votaran a favor. Entén que la finalitat del fons és la 
creació d’ocupació i en l’actual context de crisi cal ajudar a qui té més dificultat per accedir al 
mercat de treball. El mateix Decret de convocatòria ja preveu prioritzacions per raó de la 
contractació d’aturats de llarga durada; també  permet que la valoració de les ofertes apliqui 
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indicadors de foment de l’ocupació. Explica les precisions jurídiques que ha proposat i que 
han estat incorporades.  
 
La Sra. Obis  diu que el seu grup també donarà suport a la moció. Creu que no es pot 
desaprofitar aquesta oportunitat de treballar per incloure clàusules socials. És important tenir 
en compte els indicadors socials que el mateix Decret preveu per tal de contribuir a la igualtat 
en les relacions laborals.  
 
La Sra. Camps  explica que  hi votaran en contra, tot i que considera que la moció té una 
finalitat molt lloable. Alguns dels punts de la moció ja estan inclosos en el Decret de 
convocatòria del Pla. L’anterior Pla va tenir com a objectiu fonamental fomentar la 
contractació que creï llocs de treball: aquesta és l’única obsessió del Ministeri. El major 
control del Pla està centrat en justificar les contractacions proposades (ho explica). Els dos 
fons tenen com a objectiu central la creació d’ocupació, i la contractació de treballadors 
aturats de llarga durada és una de les claus més importants. No podem limitar que els aturats 
estiguin inscrits només en el Servei Municipal d’Ocupació, ja que el Decret preveu que 
estiguin en els serveis públics d’ocupació, sense altra limitació. La resta de punts o estan en 
contra del que preveu el Decret o no són aplicables a les obres de construcció. Hi ha una 
important prima social de l’Ajuntament per a les empreses socials en els contractes de 
manteniments (explica diversos casos). El seguiment sobre les contractacions de personal 
s’està fent des de l’Ajuntament vers les empreses, ja que és un dels requisits del FEIL per 
justificar els objectius i poder cobrar els ajuts. La relació amb l’IMO està garantida i col·labora 
especialment en les contractacions (ho explica). aquesta relació es continuarà fent el proper 
any. 
 
El Sr. Camats  diu que ha entès perfectament les explicacions donades per la Sra. Camps. 
Creu que si la moció planteja algun problema legal es podria resoldre fent una ampliació de 
l’abast d’algun dels punts. Creu que l’esperit de la moció s’hauria de mantenir per augmentar, 
per sobre de les previsions legals,  la sensibilitat en aquestes contractacions. L’Ajuntament 
de Lleida ja ha demostrat la sensibilitat social contractant persones amb algun tipus de 
discapacitat i amb dificultats d’integració laboral.  
 
Es rebutja amb 15 vots en contra del grup del PSC, 1 abstenció del regidor no adscrit i 10 
vots a favor de la resta dels grups municipals.  
 
Punt número 28. Moció conjunta de tots els grups mu nicipals i del regidor no adscrit 
relativa a la declaració de l’any 2010 com a “any d el riu Segre” 
 
El Sr. alcalde  agraeix la presencia en el Ple de representants d’IPCENA, del Centre 
Excursionista i de l’Ateneu Popular de Ponent; aquest agraïment es fa també a la tasca de 
sensibilització que han fet les seves entitats en constituir l’Agrupació Social Lleida Ambiental 
envers el riu Segre. S’ha consensuat una moció de declaració de l’any 2010 com a “any del 
riu Segre” que serà aprovada per unanimitat.  
 
S’aprova la moció amb el vot unànime favorable.  
 
PRECS I PREGUNTES 
 
Número 1. El Sr. Padilla  explica que, en el darrer Ple de la Diputació de Lleida, es va 
comentar que hi havia una partida d’ingressos relativa a l’aprofitament de la finca de les 
Canals per a l’extracció d’àrids (172.000 euros). Segons el nostre PGL, està prohibida 
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qualsevol activitat extractiva (entre altres) en les zones AIN, que és on està ubicada aquesta 
finca de la Diputació. Pregunta si l’Ajuntament pensa desafectar la finca de les Canals o si 
s’ha fet algun pacte amb la Diputació per fer-ho.  
El Sr. alcalde diu que allò que ara no pugui contestar li ho trametrà per escrit o li explicarà en 
el proper Ple. Garanteix que l’Ajuntament farà complir la legalitat urbanística i mediambiental. 
No hi ha cap pacte amb la Diputació envers la finca de les Canals que no conegui el conjunt 
de la corporació municipal i el conjunt de la ciutat. Les negociacions que s’estan fent a la 
Diputació sobre el pàrquing de la Maternitat no inclouen cap pacte sobre la finca de les 
Canals.  
El Sr. Padilla agraeix la resposta i diu que insistiran davant la Diputació per aclarir el motiu de 
la partida d’ingressos a la qual ha fet referència.  
El Sr. alcalde diu que ha de creure que la Diputació compleix la legislació vigent i que el 
pressupost ha estat ben fet i intervingut. L’Ajuntament vetllarà pel compliment de la legalitat, 
però no té cap element per dubtar que el pressupost de la Diputació no s’ha fet conforme a la 
llei.  
 
Número 2. La Sra. Horcajada  explica que al Ple de novembre l’alcalde va anunciar que 
s’havia encarregat a un bufet jurídic de Barcelona l’estudi per a la viabilitat d’atorgar llicències 
comercials, en previsió que no hagués estat enllestida la nova llei comercial abans del 28 de 
desembre. S’ha aprovat ja el Decret llei que regularà la implantació de superfícies comercials 
a Catalunya. Per aquest motiu el seu grup vol saber si l’Ajuntament de Lleida ha desistit en la 
formulació d’aquest estudi i, en cas contrari, quin ha estat el cost d’aquest dictamen jurídic. 
En relació amb aquest fet formulen també un prec. A la ciutat de Lleida tenim grans 
professionals especialitats en dret urbanístic i en dret internacional públic; instem l’equip de 
govern que quan no sigui possible utilitzar els serveis jurídics de l’Ajuntament es confiï en els 
informes dels professionals del dret de la ciutat de Lleida (el prec es fa extensiu a altres 
professionals).  
El Sr. alcalde diu que si alguna cosa es pot dir de l’Alcaldia en matèria de proteccionisme és 
justament la contrària a la plantejada en el prec. Ja van tenir un debat similar parlant de les 
obres adjudicades i va quedar prou clara la visió de l’Alcaldia. Aquesta actuació de protecció 
també es té en els àmbits professionals. La major part dels dictàmens i projectes els fan  
professionals de Lleida.  
Manifesta també la seva satisfacció per l’aprovació d’un marc normatiu en l’àmbit comercial i 
vol que així consti en acta formalment. Reitera la satisfacció pel Decret impulsat pel conseller 
Huguet i assumit pel conjunt del Govern; també expressa l’agraïment al conseller d’Economia 
i Finances. Ambdós han permès que Catalunya tingui un marc comercial que dóna resposta 
a les necessitats comercials de Lleida. Insisteix en la importància que Catalunya tingui la 
seva pròpia Llei de comerç i així ha estat. El mateix conseller Huguet va informar l’alcalde 
que no caldria fer un informe jurídic perquè es faria una normativa per donar-hi solucions; així 
ha estat i el conseller ha complert la seva paraula. La normativa aprovada dóna resposta 
adequada a les nostres necessitats comercials; podrem tenir grans magatzems, hipermercats 
i centres comercials, amb les limitacions urbanístiques amb les quals sempre hem manifestat 
estar d’acord: s’han de situar en zona urbana consolidada. Els matisos o els debats han estat 
centrats sobre què s’entén per zona urbana consolidada i qui la pot promocionar.  No caldrà 
fer el dictamen, i, quan arribi la factura de les despeses prèvies fetes, se’n donarà compte. 
Creu que l’estratègia que vàrem seguir va ser correcta. La forma del Decret llei ha fet que la 
norma sigui possible dintre del temps en què calia ser dictada.  
La Sra. Horcajada concreta que el prec es referia exclusivament als casos en què no cal que 
hi hagi un procés de lliure concurrència.  
El Sr. alcalde diu que sempre es busquen els millors professionals en tots els àmbits.  
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Número 3. El Sr. Mitjans  fa una pregunta sobre els nous contenidors soterrats que s’estan 
instal·lant a la ciutat. Sembla que en alguns casos concrets hi ha problemes perquè els 
camions actuals puguin fer les tasques de buidatge (explica algun cas en què hi ha 
problemes d’ubicació, arbres al costat dels contenidors, etc.). Pregunta si s’ha supervisat 
aquest procés i si s’han assabentat dels problemes de disseny o d’execució del projecte de 
nous contenidors soterrats que s’ubiquen en zones urbanes consolidades i en els carrers 
més problemàtics. 
La Sra. Camps diu que els camions que es fan servir per al buidatge són els mateixos que 
ara té la concessionària. La instal·lació de contenidors soterrats és una millora evident, però 
hi ha persones a les quals no els agraden. Els tècnics han hagut de fer molta pedagogia. En 
alguns casos l’estudi previ d’ubicació s’ha fet sobre informació que ha esdevingut no del tot 
certa i per això s’ha fet alguna modificació d’ubicació. Si hi ha motius objectius es fan canvis; 
no es poden fer quan les causes són simplement subjectives. Creu que és evident que 
suposen una millora, però  hi ha persones que no  pensen així.  
El Sr. Mitjans diu que no ha posat mai en dubte (ben al contrari) la utilitat i la bondat dels 
contenidors soterrats. La queixa que els ha plantejat fa referència només als problemes 
tècnics en el moment del buidatge i que requereixen maniobres especials,  que tenen 
problemes amb arbres o amb fanals, etc.  
La Sra. Camps diu que ho ha entès perfectament i que en cap cas és un retret al contingut de 
la pregunta del Sr. Mitjans. Mirarà quins són els problemes que ha detectat ILNET per donar-
hi solucions.  
 
INFORMACIÓ DE L’ALCALDIA 
 
El Sr. alcalde informa que aquest matí s’ha fet la reunió del Consorci del Turó de la Seu Vella 
i s’han aprovat inversions per a l’any vinent per un total de 6 milions d’euros. Amb el conseller 
Tresseres, s’ha confirmat que la Generalitat aportarà per a la construcció del museu Morera, 
en el termini de 4 anys, un total de 3 milions d’euros (explica les anualitats). De l’Estat, n’hem 
rebut un milió, d’euros. La Paeria aporta el solar i el projecte amb una aportació econòmica 
similar. Quan es pugui signar el conveni (el Conseller ha manifestat que tindrà les 
autoritzacions oportunes durant el primer trimestre de l’any que ve) es podrà posar en marxa 
la primera fase de les obres, dins l’any 2010. Vol que consti en acta la satisfacció de l’Alcaldia 
per la voluntat d’acord que ha fet palesa el conseller de Cultura de la Generalitat. 
 
Informa que ahir es va aprovar el Decret llei de comerç, al qual ha fet referència en una 
pregunta precedent. El  portaveu del Govern de la Generalitat (el vicepresident Sr. Carod 
Rovira) va informar sobre l’acord relatiu a l’ajornament, durant un temps, de la tramitació de la 
Llei de vegueries, per tal de buscar el màxim consens possible (entre partits i entre territoris). 
En aquest sentit, informa que en el DOG del dia 14 passat es va publicar l’avantprojecte de 
Llei, i que hi ha un termini per fer-hi al·legacions. Atesa la voluntat del Govern per buscar 
consensos, es treballarà aquesta qüestió i demana que tots els grups també ho facin per 
debatre-la en el Ple. L’equip de govern presentarà al·legacions a l’avantprojecte; si cal que es 
presentin abans del proper Ple (per raó dels terminis), seran debatudes en una propera 
sessió plenària. Creu que l’Ajuntament de Lleida s’ha de pronunciar en relació amb una Llei 
d’aquestes característiques.  En el Ple tots els grups es podran manifestar en relació amb 
aquesta norma d’organització del país i dels seus ajuntaments.     
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L’alcalde aixeca la session, de la qual, com a secretari, estenc aquesta acta. 
 
El secretari, 

Vist i plau, 
L’alcalde, 

 


